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Voorwoord van de secretaris  

Voor u ligt het ‘Jaarverslag 2009’ van de Vereniging Buurtraad Steenvoorde. Een verslag dat anders is 
dan u gewend bent.  

Anders van lay‐out en vormgeving (welke meer van deze tijd is); maar óók: anders van inhoud.  

Te beginnen bij dit voorwoord. Gewoonlijk wordt dit geschreven door de voorzitter. 

Omdat onze voorzitter Leo van Wieringen ons op 21 oktober 2009 is ontvallen (zie In Memoriam 
hierna) komt het voorwoord deze keer van mijn hand.  

Het jaarverslag 2009 begint terecht met een nagedachtenis aan onze voorzitter. Hij heeft zich met 
hart en ziel voor onze vereniging ingezet. Ook toen het hem eigenlijk aan energie ontbrak. 

Terugkijkend naar het jaar 2009 moeten we constateren, dat er veel gebeurd is. 

Ondergetekende moest zich na de verkiezing in april nog helemaal inwerken. Verschillende leden van 
het dagelijks bestuur vielen in de loop van het jaar uit. En toen Leo wegviel, ontbrak het totaal aan 
ervaring en mankracht. Gelukkig stond Cees van Delft (muziekgroep) mij met raad en daad bij.  

Al snel vonden we enige mensen bereid om zich in te zetten voor de VBS. Het Algemeen Bestuur ging 
ermee akkoord, dat deze groep de lopende zaken waarnam en een Algemene Vergadering van Leden 
zou voorbereiden. 

Deze vergadering zal als voornaamste taak hebben een nieuw dagelijks bestuur te kiezen, zodat dit, 
samen met het Algemeen Bestuur weer adequaat en slagvaardig kan optreden in het belang van 
onze vereniging.  

Ik hoop, dat het Jaarverslag u een beeld geeft van de activiteiten zoals deze door de vereniging zijn 
ondernomen. Laten we er verder hopen, dat alle vrijwilligers zich ook het komende jaar blijven 
inzetten, zodat we straks weer kunnen constateren, dat we onze plaats binnen de gemeente Rijswijk 
verdienen.  

 

De secretaris:  

Els Schröer‐Leenders. 
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Jaarverslag 2009 

De Vereniging Buurtraad Steenvoorde kan terugkijken op een bewogen jaar. 

Zoals u in de verslagen van de verschillende werkgroepen kunt lezen, hebben zij de activiteiten 
kunnen continueren en verheugen zij zich in een behoorlijke belangstelling. 

Ook de bewonersorganisaties zijn met uitzondering van Zuid intensief bezig geweest. 

Door personele problemen heeft deze bewonersgroep zich beperkt tot het hoogst noodzakelijke. 
Door de problemen in het bestuur heeft dit niet de aandacht kunnen krijgen, die het nodig had. Daar 
zal binnenkort verandering in komen. 

Al vrij snel na de Algemene Vergadering van Leden (AVL) werd duidelijk, dat de gekozen nieuwe 
penningmeester het toch niet zo zag zitten. Na enkele vergaderingen van het Dagelijks Bestuur (DB) 
deelde hij dan ook mede, dat hij zich terugtrok. Coby Burgwal (onze vorige penningmeester) bleek 
bereid de dagelijkse gang van zaken onder haar hoede te nemen. Zij nam echter niet meer deel aan 
het DB. 

Ook  het bestuurslid Tonny Bekink was genoodzaakt haar werkzaamheden voor het DB neer te 
leggen. Omdat de spoeling op dat moment wel heel erg dun werd, hebben we Cees van Delft van de 
Muziekgroep gevraagd het DB waar nodig bij te staan. Gelukkig heeft hij daarop ja gezegd. 

En of dit alles nog niet genoeg was, werd Wil Fortuin ook nog langdurig ziek. 

Onze voorzitter Leo van Wieringen nam heel veel voor zijn rekening. Eigenlijk was hij de enige met 
ervaring en was alleen hij in staat de zaak draaiende te houden, hetgeen hij tot een week voor zijn 
overlijden ook heeft gedaan. 

Op dat moment was ik het enige DB lid met Cees en Coby als (zeer gewaardeerde) helpers. 

Dat dit een onwenselijke situatie was, hoeft verder geen betoog. Sprekend met verschillende 
mensen, vonden wij er toch een aantal, dat zich het lot van de vereniging aantrok en die zich wilden 
inzetten om de zaak weer op de rails te zetten. 

In een gehouden Algemene Bestuursvergadering (AB) gingen de aanwezigen akkoord met het 
voorstel, dat deze groep de lopende zaak zou waarnemen en een AVL zou voorbereiden. 

Zover de personele perikelen. 

Gedurende het verslagjaar kwam het DB iedere 14 dagen bij elkaar. De laatste maanden van het jaar 
is dat meer geworden, omdat iedereen zich moest inwerken en goed overleg dus noodzakelijk was. 

De vergaderingen van het AB zijn wat op de achtergrond geraakt. Het AB is dit jaar 2x bij elkaar 
geweest. 

De belangrijkste zaken, waar het bestuur haar aandacht op heeft gericht waren o.a.: het 
ondersteunen van de bewonersorganisaties en de clubs; samenwerking met Welzijn Rijswijk; 
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ontwikkelingen op lokaal gebied en de voortgang van het project van de gemeente Rijswijk m.b.t. de 
Muziekbuurt.  

Aangaande dit laatste onderwerp kan geconstateerd worden, dat de doelstellingen niet zijn gehaald. 

De bewonersorganisatie maakt nog steeds deel uit van de VBS en voortgang in het proces is 
nagenoeg niet vast te stellen. 

Ook hebben we deelgenomen aan de voorbereidingen van het Strandwalfestival. Onze muziekgroep 
‘The Swinging Oldtimers’ heeft op dit festival  een optreden verzorgd. Deelname in het komende jaar 
is naar onze mening aanbevelenswaardig. Mogelijk dat meer clubs deel kunnen nemen.  

Een vereniging als de VBS staat en valt bij de inzet van de vrijwilligers. Om onze waardering voor deze 
groep mensen nog eens te onderstrepen, werd op 18 december 2009 een kerstborrel georganiseerd. 
We denken te kunnen zeggen dat dit een zeer geslaagde bijeenkomst was 

Het jaar 2010 zal in het teken staan van het intensiveren van de samenwerking en het optimaliseren 
van de organisatie van de VBS. Willen we als vereniging voort blijven bestaan, zal het verder nodig 
zijn dat we ons profileren aan de bewoners van ons grondgebied. We zullen ons moeten inzetten om 
de VBS weer volledig op de kaart te zetten. 

Het tijdelijke bestuur heeft deze taak reeds ter hand genomen. Zo nam men deel aan de 
Vrijetijdsmarkt van Welzijn Rijswijk in Stervoorde in maart en is op 3 april een Paasbrunch voor 
senioren georganiseerd.  

De secretaris 

Els Schröer‐Leenders 
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Bewonersorganisaties: 

Steenvoorde Noord 

Vergaderingen 
Er wordt één keer per maand vergaderd met een vaste groep wijkbewoners. De vergaderingen zijn 
openbaar, wijkbewoners van Steenvoorde Noord kunnen vrijblijvend deelnemen aan de 
vergaderingen. 

Regelmatig zijn ook aanwezig: de wijkagent, één of meer gemeenteraadsleden, José Koster en Karin 
v. Frankenhuyzen van Welzijn Rijswijk. 

BSN Beleidsplan 
De Bewonersorganisatie Steenvoorde Noord (BSN) heeft in 2008 een beleidsplan opgesteld. Hierin 
staat hoe de BSN is georganiseerd, hoe zij werkt en wat globaal de aandachtsgebieden zijn. Het plan 
is voor iedereen op te vragen met een mail aan steenvoordenoord@hotmail.com 

Website 
In 2009 heeft de BSN een eigen website ontwikkeld: www.steenvoordenoord.nl 

Hierop zijn o.a. te vinden: laatste nieuws, een beschrijving van de BSN, zaken die momenteel de 
aandacht van de BSN hebben, verslagen, een beschrijving van de wijk Steenvoorde Noord, foto’s van 
de wijk. 

Openbare inrichting en verkeerssituaties 
De BSN heeft ongeveer eens per half jaar overleg met Frank de Jong van de Gemeente Rijswijk. 
Tijdens dit overleg wordt de openbare inrichting besproken en verkeerssituaties. Door zaken te 
bespreken ontstaat werderzijds inzicht. Er zijn al verbeteringen behaald. 

30 km zone in de Presidentenbuurt 
De Gemeente Rijswijk heeft definitef besloten een 30 km zone door te voeren in de Presidentenwijk, 
ondanks bezwaren vanuit deze wijk. Met de uiteindelijk gekozen wijze van uitvoering kunnen de 
meeste voor‐ en tegenstanders hiervan vrede hebben. 

Herontwikkeling Landgoederenzone 
De herontwikkelingsplannen voor de Landgoederenzone bevatten o.a. plannen voor woningbouw op 
drie locaties in de Voorden (dit maakt deel uit van de wijk Steenvoorde Noord). De BSN heeft met 
een werkgroep veel tijd besteedt aan eerst een reactie op het Voorontwerpbestemmingsplan en 
vervolgens aan een Zienswijze op het Ontwerpbestemmingsplan. De BSN is tegen deze woningbouw. 
Ondanks nog vele andere reacties en zienswijzen die bezwaar maken tegen de woningbouw houdt de 
gemeente vast aan de beoogde woningbouw. Het college beroept zich hierbij op de afspraken die 
zijn gemaakt in het Collegeprogramma 2006‐2010.  

De Landgoederenzone werkgroep van BSN bezoekt ook alle forumavonden waar de 
Landgoederenzone wordt besproken. 

Op 15 december 2009 heeft de Gemeenteraad unaniem besloten dat van de drie door het College 
aangewezen ontwikkelingslocaties in de Voorden tw Omnigroen, Tedo/Adelaars en de Opperd, 
alleen de laatste gebouwd mag gaan worden. 

Overlast Prinsessenparkje 
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In de zomer van 2009 heeft de Gemeente Rijswijk het grote doel verwijderd en twee kleine doeltjes 
neergezet. De laatste tijd is het rustig in het Prinsessenparkje. 

Overlast speelveld dr. Poelslaan 
Ook op het speelveld van de dr. Poelslaan is overlast ervaren. De BSN heeft een enquete uitgevoerd 
bij de omliggende woningen. De resultaten daarvan zijn te vinden op de website. Het jongerenwerk 
van Welzijn Rijswijk  heeft op verzoek van de BSN de aandacht voor dit speelveld verhoogd. De 
laatste tijd is het rustig op het speelveld. 
 
Herinrichting winkelgebied Prinses Irenelaan / Prinses Margrietsingel 
Vanwege een aantal inrichtingsproblemen in het winkelgebied Prinses Irenelaan / Prinses 
Margrietsingel heeft de Gemeente Rijswijk budget vrijgemaakt om dit gebied anders in te richten. De 
BSN is uitgenodigd om mee te denken over de plannen. Er zijn een aantal informatie avonden 
geweest waar de BSN bij aanwezig is geweest. 

Herontwikkeling Prinses Beatrixlaan en het HBG terrein 
De herontwikkeling van het HBG terrein door de projectontwikkelaar Modulus is sterk afhankelijk van 
de structuurvisie op de Prinses Beatrixlaan (herontwikkeling / ondertunneling). De BSN heeft nauw 
contact met de Gemeente Rijswijk over deze zaken. 
 
Groen 
De BSN heeft ongeveer eens per half jaar overleg met Leo van Zundert over groen onderhoud in de 
wijk. Het gaat daarbij vooral om inzicht in het beleid v.w.b. groen onderhoud. 

Parkeerplaats achter de Bernadettekerk 
Nadat de plannen voor een tijdelijke parkeerplaats achter de Bernadettekerk bekend waren, heeft de 
BSN bekeken of zij hier bezwaar tegen wilde maken. Mede omdat de reactie termijn al was 
verstreken heeft de BSN dat niet gedaan. 

Wijkblad 
Er is twee keer een wijkblad uitgegeven. 
 
Straatspeeldag 
De BSN heeft een straatspeelmiddag georganiseerd aan het winkelgedeelte van de Prinses 
Magrietsingel. Dit straatdeel was afgesloten voor verkeer. 
 

Bestuur BSN 
Voorzitter  Perry Miog 
Secretaris  André Pattenier 
Penningmeester  Frans Kalse 

 

De Strijp 
Doelstelling 
Doelstelling van de Werkgroep Bewonersbelangen de Strijp is, namens de bewoners,  de belangen te 
behartigen van alle bewoners en zodanig een goed sociaal woon‐ en leefklimaat te creëren en te 
bewaken. 
 
 
 



6 

 

De werkgroep bestaat uit: 
 
Riko van der Stap  :  voorzitter    penningmeester; vacature 
Elly Swinkels    :  secretaris   
Wim van den Berg van Endezant   
 
Bereikbaarheid van de werkgroep 
De vergaderingen van de werkgroep zijn openbaar. De werkgroep heeft sinds een aantal jaren een 
website te weten www.destrijp.net. Deze website was oorspronkelijk opgezet door twee 
wijkbewoners. De werkgroep is te bereiken via het e‐mail adres. Correspondentiegegevens worden 
waar mogelijk opgenomen om de bereikbaarheid van de werkgroep te vergroten. 
 
Vergaderingen 
In totaal waren er dit jaar 9 bestuursvergaderingen. Bij deze openbare vergaderingen waren de 
standaardgenodigden: Welzijn Rijswijk, de wijkagent  en Wim van den Berg vanuit Endezant. Tot de 
zomer was tevens aanwezig de voorzitter van de VBS, Leo van Wieringen. Hij is in de tweede helft 
van 2009 overleden. 
De vergaderingen werden bezocht door diverse bewoners. 
 
De kleine selectie van onderwerpen die dit jaar de revue passeerde zijn: 
 

- Bord met regels Playground 
- Geluidsoverlast Haaglandia en Refleks 
- Parkeren in de wijk, 
- Bruggetjes van de Strijp naar Wateringseveld, 
- Overlast van jongeren bij park Endezant, playground , Arcadiaflat (Lange Dreef) en de Serre 

en overlast speeltoestel Anemoondreef 
- Themabijeenkomst over veiligheid 
- Halloween 

 
Op 26 maart heeft een themabijeenkomst in de Schilp plaatsgevonden georganiseerd door de politie 
over Veiligheid voor alle bewoners.  
 
In 2009 heeft BO de Strijp kennisgemaakt met bestuur van Haaglandia en de korfbalvereniging 
Refleks. Met beide organisaties zijn goede afspraken gemaakt over het communiceren van 
evenementen op de website van BO de Strijp. 
 
Op 15 april heeft een bijeenkomst plaatsgevonden met bewoners Endezant, delegatie BO de Strijp, 
Welzijn Rijswijk met B&W over de afspraken die zijn gemaakt met bewoners Endezant tijdens een 
overleg van 7 oktober 2008. 
 
Op 13 mei heeft de BO de Strijp vergaderd in het MFC/Plexat. Bij deze vergadering waren naast het 
bestuur, een aantal jongeren, Welzijn Rijswijk, Wim van den Berg, de wijkagent ook Jeroen van 
Nierop van de gemeente Rijswijk aanwezig. Hoofdonderwerp van dit overleg was “bord met regels 
Playground”. 
 
Vanuit Plexat is dit jaar Halloween georganiseerd. Met dank aan de organisatie, vrijwilligers, ouders 
en de kinderen was dit evenement een succes. 
 
 

http://www.destrijp.net/
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Buurtnieuws de Strijp 
 In 2009 kwam Buurtnieuws de Strijp eenmaal uit. Hierin stonden diverse stukjes die van belang 
waren voor de bewoners van de Strijp en overige wetenswaardigheden.  
 
Slot 
Ook in 2009 heeft de werkgroep zo goed mogelijk de belangen willen behartigen van de bewoners in 
de Strijp. De werkgroep bedankt een ieder die zijn /haar steentje in 2009  hebben bijgedragen zoals 
bewoners, Welzijn Rijswijk, gemeente, wijkagent. 
 
 
Muziekbuurt 

 
In 2009 is men niet gekomen tot het oprichten van een Vereniging of een Stichting, hoewel in 
voorgaande jaren daarover wel besprekingen zijn gevoerd; de Bewonersorganisatie Muziekbuurt is 
dit jaar onder de vleugels van de VBS gebleven. 
Dit is de reden waarom er geen Algemene Ledenvergadering is gehouden. 
 
Het Bestuur werd gevormd door Aris Verwoerd als voorzitter, tot 1 april Eibert van ’t Hof als 
secretaris en Theo Warnink als penningmeester, na 1 april Theo Warnink als secretaris, waarbij Mevr. 
Burgwal van VBS het penningmeesterschap op zich nam. 
 
Ingaande april 2009 zijn vele pogingen gedaan om nieuw Bestuursleden aan te trekken, echter 
zonder resultaat. 
 
Ledenvergaderingen vonden plaats op : 5 januari, 2 februari, 2 maart, 6 april, 18 mei, 15 juni,  
3 augustus, 7 september, 12 oktober, 2 november en 14 december, meestal in de Marimbahal en 
een enkele keer in Stervoorde; gemiddeld waren er veertien leden of gasten aanwezig, waaronder 
gemiddeld twee raadsleden. 
 
In januari is begonnen met het omschrijven van een gewenste nieuwe structuur voor de 
Bewonersorganisatie Muziekbuurt. Dit was het onderwerp van bespreking op de daarop volgende 
vergaderingen; in augustus verscheen de laatste versie 006, waarin alle ter zake dienende 
opmerkingen van de leden uit de Muziekbuurt zijn verwerkt. 
 
In maart zijn de besprekingen begonnen over een Wijkkrant in nieuwe opzet; dit resulteerde in de 
oprichting van een Redactiecommissie, later genoemd Redactieteam. In het jaar 2009 zijn vier 
Wijkkranten verschenen met vier pagina’s in een kleurige opmaak  en een oplage van 2400 stuks. 
 
Er zijn pogingen gedaan om ook een Websiteteam op te zetten, maar door gebrek aan menskracht is 
dat niet gelukt. Wel heeft zich een Webmaster gemeld, die wacht op ‘content’; er is dus voor de 
Muziekbuurt nog geen actuele en wervende Website aanwezig. 
 
In september heeft een Wijkschouw plaatsgevonden waar met B&W knelpunten in de Muziekbuurt 
werden besproken, in oktober gevolgd door een Wijkontmoeting op het Stadhuis, waar de bewoners 
van de Muziekbuurt hun klachten en wensen konden uiten. 
 
Een belangrijke gebeurtenis was de opening op 28 oktober van een Cruyff Court als vervanging van 
het trapveldje aan de Klaroenstraat. Er was op woensdag 6 mei voor de bewoners van de 
Muziekbuurt op het Stadhuis een informatieavond; de vertraging in de oplevering was te wijten aan 
op het terrein in de grond gevonden asbest. 
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In april vond er een bespreking plaats bij Welzijn Rijswijk over een nieuw plan voor de Muziekbuurt 
onder het motto “Mensen maken de Stad”, met als voorbeeld de Gemeente Rotterdam. 
In augustus kwam de Gemeente Rijswijk met de mededeling dat aan Welzijn Rijswijk de opdracht was 
gegeven tot uitvoering van het Projectplan “Mensen maken de Muziekbuurt”. 
Tegelijk zou worden gewerkt aan een vorm van wijkgericht werken door het opstellen van 
wijkanalyses. 
In de eerder vermelde Notitie 006, opgesteld door secretaris Theo Warnink, is een samenvatting 
gegeven van genoemd Projectplan, waarin de bewoners van de Muziekbuurt de ‘ogen en de oren’ 
zouden zijn van de Gemeente. Gesteld werd dat eind 2010 een duidelijke en vernieuwende 
ontwikkeling zichtbaar zou moeten zijn met een groei van het aantal actieve bewoners. 
Op 14 oktober vond een startbijeenkomst plaats op het Stadhuis met  personeel van Welzijn Rijswijk, 
leden van de Bewonersorganisatie Muziekbuurt en Bestuursleden van VBS. Op deze bijeenkomst 
werd een uiteenzetting gegeven van het Projectplan “Mensen maken de Muziekbuurt” en werden 
enige verschilpunten besproken. Een volgende bijeenkomst is gepland voor januari 2010. 
Per 1 december is een Wijkmanager aangesteld die op de ledenvergadering van 14 december een 
voorlopige toelichting heeft gegeven op het Plan van Aanpak “Wijkplancyclus Muziekbuurt”, dat later 
is toegezonden. 
Hieruit bleek dat de Woningcorporaties in de Muziekbuurt opnieuw een onderzoek gaan doen om 
wijkvisies op te stellen en dat Welzijn Rijswijk het project “Mensen maken de Muziekbuurt” gaan 
uitvoeren. De politie werkt hieraan mee door het maken van wijk‐ en straatscans. 
De Bewonersorganisatie Muziekbuurt heeft afgezien van de verschillende besprekingen echter nog 
weinig gemerkt van de in 2009 door de Gemeente geïnitieerde activiteiten. 
 
 Aris Verwoerd had al eerder te kennen gegeven per 31 december 2009 af te treden als voorzitter.  
Er zijn dit jaar echter geen voorstellen binnengekomen voor het vervullen van Bestuursfuncties. 
Op de laatste vergadering van het jaar is voorgesteld om samen met de secretaris een Dagelijks 
Bestuur te vormen bestaande uit de twee dames van het Redactieteam en een van de leden als 
vergadervoorzitter. 
 
Wij hopen nog steeds op een actieve en efficiënt werkende Bewonersorganisatie vóór eind 2010, 
met minsten 40 leden, zijnde 1% van de bevolking van de Muziekbuurt, onder een nieuw en volledig 
Bestuur. 
 
Steenvoorde Zuid 

 
Dit jaarverslag kan kort zijn: deze B.O. is, per februari 2009, ontbonden. Een aantal recente 
ontwikkelingen heeft daartoe bijgedragen. Ik zal deze hieronder nader toelichten. 
 
‘Veroudering’  
Steenvoorde Zuid  bestaat, voor het overgrote deel, uit hoogbouw en grondgebonden woningen, 
welke voornamelijk eigendom zijn van één van beide woningcorporaties uit Rijswijk. Deze 
woonvormen kennen bewonerscommissies of Verenigingen van Eigenaren. Uit hun midden leverden 
vele commissies een afgevaardigde aan de ‘Bewonersorganisatie Steenvoorde Zuid’. 
Op deze wijze georganiseerd is een bewonersorganisatie goed op de hoogte van wat er in een straat 
of woonvorm leeft, zijn de communicatielijnen met de gemeente, politie, corporaties en bewoners 
kort, snel  en effectief. 
Halverwege de jaren negentig bestond deze Bewonersorganisaties uit zo’n 35 vertegenwoordigers 
van de hierboven genoemde bewonersgroepen. Veelal 60++,  en zij waren  bereid zich, ‘om niet’,  
voor de belangen van hun buurt in te zetten. In de daarop volgende 15 jaar is dat aantal gereduceerd 
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tot minder dan tien en was er, trots diverse oproepen in ons wijkblad, géén animo onder de lezers 
om de opengevallen plaatsen in te nemen. 
 
Behaalde resultaten 
In de achter ons liggende periode was de bewonersorganisatie een waardevolle gesprekspartner 
voor alle partijen en hebben wij, met elkaar, veel bereikt voor de wijk.  

• Een volwaardig kruispunt Helfrichsingel‐Brederodelaan ‐ Pr. Beatrixlaan; 
•  het opnieuw door de wijk laten rijden van bus 18; 
• de ontwikkelingen rond de vestiging van Lidl en het inlassen van een pendelbusje naar de 

‘Plusmarkt’, toen de wijk verstoken was van een supermarkt. 
• De komst van Woon Zorg Zones in Steenvoorde Zuid.  

En zó kunnen we nog vele resultaten noemen, waarop wij invloed en/of inspraak hebben gehad. 
 
Teleurstellingen 
Je kunt niet in alles je zin krijgen. Er is nog veel werk niet gedaan. We zien ons winkelcentrum aan de 
Dr. H.J. van Mooklaan verloederen. En, als een winkelcentrum verloedert, dan dreigt de buurt te 
verloederen!! 
Diverse ideeën welke door de bewoners, via deelname aan de gesprekken over de WOP (de Wijk 
Ontwikkelings Plannen) zijn ingebracht, werden door de gemeente overgenomen en toegezegd 
middels de ‘Thuis in de Wijkkrant’ van maart 2000, maar zijn,  tot op de dag van vandaag niet 
gerealiseerd!  
Ondanks herhaald aandringen van onzerzijds. 
Dat kwam de motivatie van de nog aanwezige leden om dóór te gaan niet ten goede! Een 
teleurstelling  die het laatste zetje gaf was: het niet nakomen van de toezegging, door de 
opeenvolgende wethouders van Volkshuisvesting om,  in onze wijk, woningen voor senioren te 
bouwen. Enkele honderden huurders wonen, als ‘empty‐nesters’ in een te ruime woning. Niet zelden 
een ruime eengezinswoning. Zij willen deze woning graag verruilen voor een flat, maar dan wel één 
met een aantrekkelijke buitenruimte! En de gemeente wil deze woningen heel graag weer kunnen 
toewijzen aan jonge gezinnen….. 
Het was deze bewonersorganisatie, die in samenspraak met de VBS en de woningcorporatie 
‘Rijswijk Wonen’ als sponsoren van dit plan, de zogenoemde piramidewoningen heeft ontwikkeld. 
Voor het wonen in een dergelijke woonvorm hebben zich, na een enquête, gehouden door de VBS 
onder 10.000 huishoudens,  2950 aspirant huurders/kopers zich gemeld. 
 
Einde Bewonersorganisatie ‘Steenvoorde Zuid’ 
Toen begin 2009 duidelijk werd dat de gemeente Rijswijk de belofte van nieuwbouw voor senioren, 
zoals dit ooit verwoord en bedoeld was in de WOP‐plannen, niet zou inlossen, verdween bij die leden 
die in deze B.O. nog actief waren, het laatste restje animo.  
In plaats van te kiezen voor nieuwbouw van 640 woningen, in piramidevorm, op de locatie 
Eikelenburg, met een luxe uitstraling in een parkachtige omgeving, met ondergronds parkeren en 
schitterende waterpartijen, (waarmee óók nog eens een wens van het Hoogheemraadschap Delfland 
in vervulling ging), met geothermische verwarming van de woningen en eigen waterzuivering van 
lichtvervuild huishoudelijk afvalwater…, kortom, met een demonstratieproject waarmee Rijswijk zich 
op de Volkshuisvestingkaart van Nederland zou plaatsen……..   ……koos ons bestuur voor een plan 
van slechts 300 woningen, waarvan een belangrijk aantal  ‘één‐ en tweekappers’.   
Wat na dit alles bij ons de deur dicht deed is niet alleen de teleurstelling dat een goed doortimmerd 
plan van tafel gaat, maar dat daarbij onterechte argumenten en berekeningen zijn gebruikt. Terwijl 
wij, die met onze neus op de plannen hebben gezeten, óók inzage in de ‘verwervingskosten hebben 
gehad en een totaal andere mening daarover hebben. 
Wat rest is het gevoel  van onvrede en frustratie! 



 
Juist omdat er in onze wijk zoveel woningen van corporaties staan en die bewoners goed 
georganiseerd zijn via hun overkoepelende  bewonersvereniging, is in februari door de nog 
aanwezige leden gezegd: wij stoppen met onze werkzaamheden  en onderhandelen voortaan via die 
organisatie. 
Inmiddels  hebben zich bewoners gemeld die zich niet kunnen vinden in deze situatie. Die, samen 
met de bewonersorganisaties uit de andere wijken, willen optrekken, onder de paraplu van de VBS. 
Tijd voor een doorstart? We gaan zeker een poging wagen. Belangstellenden kunnen contact 
opnemen met : J.A. Vleghert, 070‐393.45.46 of mailen naar: javleghert@ziggo.nl;  

      
 De huidige Vinex‐wijken.  
Parkeerproblemen leiden tot ‘Aanzichtsvervuiling’ en milieuvervuiling.  Veel ‘steen’ geeft bovendien 
afvoerproblemen bij overvloedige regenval. En dat water dringt, samen met het vuil van de 
geparkeerde auto’s, tot diep in de grond.  Onrustig straatbeeld. Maar velen willen een “huis‐met‐
een‐tuintje”. Projectontwikkelaars nemen de uitdrukking ‘tuintje’;  maar wat graag al te letterlijk. En 
de politiek? Kijkt er naar en laat het daarbij! 
Waarom zó bouwen als het óók anders kan? 

     
Bouwen voor de toekomst 
Niet uitkijken op ge parkeerde auto’s…, géén milieuvervuiling…, genieten van een parkachtige 
omgeving…, met voldoende ‘wateropvang’ bij overvloedige regenval…, rietkragen die het licht 
vervuilde huishoudelijk afvalwater/hemelwater op een natuurlijke manier reinigen…, riante 
buitenruimtes van 35 m2…, veilige vluchtwegen in geval van calamiteiten…, moeilijk toegankelijk 
voor ongewenst bezoek…, geothermische verwarming van de woningen (werkt in de zomer als 
‘airco’)…, spelevaren voor de jeugd in de zomer, of schaatsen in de winter…, vissen voor je “eigen 
voordeur”…, zó stellen velen zich het wonen‐van‐de‐toekomst voor!! 
Voor minder geld méér kwaliteit! Want dát kan echt ! 
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Sociaal‐culturele activiteiten STERVOORDE 
 

Engelse Conversatielessen 
Wederom werden in het Wijkcentrum Stervoorde Engelse conversatielessen  gegeven.  
Aangevangen in 1974 bestaat daar nog steeds belangstelling voor.  
Op 5 januari 2009 werd begonnen met 5 dames en het seizoen sloot af met 7 dames op 21 
december. 
In die periode werd 32 uur les gegeven, wekelijks op maandag van 13.30 tot 14.30 uur. 

 
Coutry‐line dansen 
Mijn naam is Margot Reesink en ik heb de dansgroep sinds 1 december 2009 overgenomen van de 
Centannials. 
De nieuwe naam voor de groep is: GO FOR IT 
Wij zijn in december gestart met 14 leden en hopen er in de loop van het seizoen nog leden bij te 
krijgen. 
Lesgeven doe ik al zo’n kleine 40 jaar (gymnastiek, sport en spel, volksdansen, badminton) en het 
coutry‐line dansen meer dan 12 jaar (ook bij de Centannials) 
Ik doe het met veel plezier en hoop er nog lang mee door te kunnen gaan. 
 

Werkgroep Muziek big band en dansorkest              
Opgericht d.d. 10 januari 2003 onder de vleugels van Vereniging Buurtraad Steenvoorde (VBS). 

Doelstelling: 
Met senioren te musiceren die met de vut of pensioen zijn. Tevens dient het samen zijn van deze 
groep musici ook een sociaal belang. 

De Big Band / Dansorkest repeteert op vrijdagmorgen van 09.30 – 12.00 uur in het wijkcentrum 
Stervoorde. De eventuele optredens vinden voornamelijk overdag plaats, maar in goed overleg met 
de leden zal een optreden ook ’s avonds kunnen plaatsvinden. 

Activiteiten 
Na de feestdagen begonnen we weer met repeteren op vrijdag 2 januari 2009.  
Een langere vakantie konden wij ons niet permitteren omdat ons eerste optreden gepland stond op 
donderdag 8 januari 2010. Wij waren gevraagd om de nieuwjaarsreceptie, welke  gehouden werd 
door VBS en Welzijn Rijswijk, met onze muziek op te luisteren. Het werd een hele gezellige middag 
waarbij veel werd gedanst.  

Het daarop volgende optreden was tijdens Koninginnedag op 30 april 2009 bij wijkcentrum 
Essensteijn te Voorburg. Het was stralend weer. Helaas gebeurde er deze dag dat vreselijke ongeluk 
in Apeldoorn tijdens de Koninklijke tour waardoor dit optreden na het spelen van onze eerste set 
werd afgelast vanwege de toch wel vele doden die eerder op deze dag waren te betreuren. 
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Het eerstvolgende optreden hierna was in Delft. Wij hebben daar op 31 juli 2009 van 19.30 – 21.00 
uur een grachtenconcert gegeven. De goden waren met ons. Heel veel publiek en stralend weer. De 
organisatie, en zeer zeker het publiek, was  zeer tevreden met de muziek die zij deze avond kregen te 
horen. Omdat het deze keer een concert was en geen dansmiddag konden wij een aantal mooie en 
rustige nummers presenteren. 

                                                         

Hierna volgde het  evenement waar heel Rijswijk voor de straat op ging. Het Strandwalfestival dat 
gehouden werd op vrijdag 18, zaterdag 19 en zondag 20 september 2010.  
Deze activiteit voltrok zich vanaf  ‘de Naald’ via de van Vredenburchweg tot aan het centrum van 
Oud Rijswijk. Hier waren verschillende podia opgesteld waar de Rijswijkse groepen zichzelf  
presenteerden. Ook wij waren uitgenodigd om hieraan deel te nemen. Wij hebben op zaterdag 19 
september 2010 gespeeld van 19.00 – 20.00 op het podium Florence bij verpleeghuis Vredenburch.  
Deze dag was het wederom stralend weer.  

Ons laatste optreden van het jaar vond plaats in verpleeghuis Westhoff aan het  Julialaantje te 
Rijswijk. Wij hebben hier gespeeld van 19.30 – 20.00 uur. 

Daar wij voornamelijk dansnummers spelen gingen ook hier al snel de voetjes van de vloer en 
konden wij het aanwezige publiek, dansend of niet, een fijne avond bezorgen. 

Helaas gingen de drie geplande dansmiddagen, waar veel vraag naar is, voor het jaar 2009 wegens 
omstandigheden niet door. Wie weet gaat het in 2010 wel een keer lukken.  

Toch hebben wij niet stil gezeten. De opkomst van de leden is ook in het jaar 2009 weer heel hoog 
geweest. Wij hebben een fijn stel mensen die graag naar de repetities komen omdat het naast het 
muziek maken met elkaar ook in de pauzes een heel gezellige club is. 

Al met al hebben wij weer een fijn jaar gehad. Ook dit jaar hebben wij wederom afgesloten met een 
gezellig samenzijn in de vorm van een kerstviering voor de leden op vrijdag 18 december 2009.  
Hieraan vooraf hebben we samen met de mensen van de inburgeringscursus Kerst gevierd. Wij 
hebben voor hun gezellige kerstliedjes gespeeld en zij hebben ons na afloop hiervan getrakteerd op 
gerechten uit hun land. Dit resulteerde in een gezellig samen zijn. Na afloop hiervan hebben wij met 
onze leden de kerstviering voortgezet. De voorzitter hield een toespraak over wat er zoal het jaar 
was gepasseerd.  

Onder het genot van een drankje en een hapje hebben wij zo het jaar 2009 afgesloten. 

Nadat men elkaar fijne feestdagen en een goed, gelukkig, gezond en vooral muzikaal 2010 had 
toegewenst is ieder zijns weegs gedaan om in januari 2010, na twee weken welverdiende vakantie, 
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er weer helemaal fris tegenaan te gaan. Natuurlijk kreeg iedereen ook dit jaar weer een leuke 
attentie mee. 

Gespreksgroep 
Het afgelopen jaar kwamen wij 18 keer bij elkaar en zoals de naam doet vermoeden, wordt er veel 
gesproken en besproken. 
Aan het begin van de ochtend doen wij een  ‘rondje’. Daarin kunnen we ons verhaal kwijt over wat 
ons de afgelopen veertien dagen heeft bezig gehouden. De onderwerpen na de pauze zijn veelal 
actueel en lopen uiteen van politiek, gezondheid, kinderen, ouderen etc. en alles wat daarmee 
samen hangt. 
De groep bestaat momenteel uit 12 dames in de leeftijd van 53 t/m 85 jaar. 
Er hangt een goede sfeer. We hebben respect voor elkaar en er wordt naar elkaar geluisterd. Heel 
belangrijk voor ons, dat wat er verteld is vanuit een persoonlijke situatie, onder ons blijft. 
Eenmaal per jaar gaan wij een dagje met elkaar op stap en dit keer ging de reis naar Scheveningen 
waar we ook de lunch gebruikten. 
Op de laatste dag voor de zomerstop hebben wij in Stervoorde met elkaar wat gegeten en zij die 
door ziekte niet aanwezig waren, zijn verrast met een bloemetje. 
                 
Ontmoetingsochtenden 
Voorzitter    :   vacant 
Penningmeester  :   Mw. P. Breedijk 
Lid      :   Mw. L. Winkel 
Lid      :   Mw. L. van Leyde 
Lid      :   Mw. A. van Luijk   
 
De werkgroep heeft, inclusief bestuur,  per 1 januari 2010 14 vrijwilligers. De ochtenden worden 
georganiseerd in de maanden september tot en met april/mei. 
Na de ochtenden wordt door het bestuur korte of langere werkbesprekingen gehouden. 
 
Creatieve ochtenden 
Op de 1 en 3 donderdag van de maand werden in de grote zaal van Stervoorde, creatieve ochtenden 
gehouden. 
Diverse technieken werden aan de bezoeksters geleerd. Zoals decoupage ( 3d ) zijde schilderen, 
pastel tekenen, werken met kralen, fantasie‐schilderen en kaarten maken met diverse technieken. 
Het gemiddelde aantal bezoeksters lag tussen de 35 en 55 per keer. Dit is ongeveer gelijk aan het 
vorige jaar. 
Door middel van publicatie in de Rijswijkse media is reclame gemaakt voor de 
ontmoetingsochtenden. 
 
Workshops 
Op de 2 donderdag van de maand werden in de grote zaal workshops gehouden, door enkele 
medewerksters, waarvoor zoveel mogelijk nieuwe activiteiten werden uitgezocht. 
Het gemiddelde aantal bezoekers was 30. 
 
Kerststukjes 
Op 18 december hadden we weer de jaarlijkse kerstochtend. Onder leiding werd het kerststukje 
gemaakt. Het was ook dit jaar weer heel geslaagd. Er werd een gedicht voorgelezen en er was een 
verloting van kerststukjes, gemaakt door een van onze medewerksters. Daarna nog een spelletje 
bingo. Het was een gezellige ochtend. 
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Ondanks de gladde straten door sneeuwval waren er toch zo’n 70 bezoeksters gekomen. Deze 
waren, evenals onze medewerksters en enkele gasten, heel tevreden. 
 
Door een bestuurslid van de VBS werden er ook nog 3 medewerksters in de bloemen gezet, omdat ze 
al ruim 30 jaar meedraaien in de ontmoetingsochtenden. Dat werd erg gewaardeerd. 
De St. Nicolaas/Kerstochtend voor de medewerkers hebben we dit jaar bij één van onze 
medewerksters gevierd. Het was erg gezellig met hapjes en drankjes en wat creatiefs erbij. 
 
Reisje 
Het reisje naar Texel dat aangeboden werd door de VBS is door ons goed gewaardeerd. Het was een 
heel mooie busreis en we hebben heel wat over het eiland geleerd van de reisleidster. Al met al een 
heel gezellige dag. 
 
Werkgroep Schilderclub  
Voorzitter/penningmeester  :   Suze Kromhout van der Meer 
 
Ook 2009 was weer een goed jaar voor de schilderclub met nieuwe en trouwe leden over drie 
groepen, gemiddeld 25 personen per groep. 
Het uitstapje met veel vrijwilligers naar Texel in september was weer een gezellige en goed 
verzorgde dag. 
Onze dank voor de organisatoren. Ook was er het hele jaar door weer een wisselende tentoonstelling 
van het werk van onze leden. In de gang en in activiteitenruimte 1 
 
Kinderkledingbeurs 
Alweer voor het dertiende jaar organiseert de VBS samen met een groep enthousiaste vrijwilligers de 
2e hands kinderkledingbeurs in Stervoorde. 
In april is er altijd de zomerbeurs en in oktober de winterbeurs. 
De beurs is in Rijswijk en omstreken zeer bekend geworden en steeds meer mensen komen dan ook 
langs. Zeker door de kredietcrisis stellen de mensen het op prijs voor een leuk bedrag mooie kleding 
te kunnen kopen of verkopen. 
We hopen dan ook dat de beurzen in 2010 weer een even groot succes worden. 
 
Werkgroep Sport en Spel 
 
Bingo 
De bingo wordt 9 x per jaar gespeeld. Het aantal bezoekers ligt tussen de 55 à 65 gasten. 
Het is voor onze gasten, want dat zijn ze voor ons, een gezellig avondje uit. Al is het maar een keer in 
de maand. De meeste gasten komen uit de wijk. Het zijn vooral ouderen die ons bezoeken. Voor een 
paar jaar terug, hadden wij meer  bezoekers, maar de meeste ouderen durven in de avond niet meer 
over straat. Dat is wel jammer, maar wel te begrijpen. Wij, de leiding, gaan gewoon door met veel 
plezier. Zo lang de bezoekers het nog leuk vinden. 
Of zij nu wel of niets winnen, maakt hen niets uit. Als het maar gezellig is. 
Leiding en inkoop       :  Wil Fortuin 
Assistentie                   :   Nel Timan 
en 4 vrijwilligers voor de verkoop en de bingoflyer.. 
 
Bridge 
Dit jaar zijn we gestart met een nieuw bestuur bestaande uit 3 personen. 
Het was even wennen, maar het draait nu perfect. 
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Verder is het afgelopen jaar voor de bridgeclub een jaar geworden vergelijkbaar met de 
voorafgaande jaren. Zowel op maandagavond als de vrijdagmiddag werden de gebruikelijke 
competities verwerkt, resulterend in promoties en degradaties.  
 
Bijzondere gebeurtenissen zijn altijd weer de Paas‐ en Kerstdrives, waaraan wat prijsjes zijn 
verbonden, met als extra gebeuren de jaarlijkse uitreiking van de kerstpakketten enkele dagen voor 
de Kerst. Vanwege de sneeuw werd het dit jaar uitgesteld tot januari 2010.  
Ook het beheer van de lief‐ en leedpot leverde weer de nodige werkzaamheden op. Bij verschillende 
leden werd thuis een bloementje gebracht en gebridged.  
 
Het aantal leden bleef dit jaar nagenoeg gelijk (ongeveer 150, waarvan 82 op de maandagavond en 
68 op de vrijdagmiddag. 
 
Darten 
Het afgelopen jaar is rustig verlopen. Een aantal leden heeft ons verlaten, maar daar zijn andere 
leden voor in de plaats gekomen. 
In mei was weer het van het seizoen. Tijdens de laatste avond hebben we de prijzen uitgereikt aan de 
nummers 1 t/m 3 van de ranglijst, de hoogste uitgooi en de meeste ‘honderd‐tachtigers’. 
Deze avond hadden we hapjes en er werd een drankje aangeboden door het bestuur. Na afloop ging 
iedereen tevreden naar huis.  
In september 2009 startte  het nieuwe seizoen. We hopen voor september wat nieuwe leden te 
werven. 
 
Klaverjasclub 
Het was voor de klaverjasclub een turbulent jaar. Allereerst moest er een nieuw bestuur aantreden. 
Dit was nodig, omdat de leden van het oude bestuur door ziekte niet meer in functie konden zijn. 
De leiding werd op verzoek tijdelijk waargenomen door Dhr. V.d. Wal, terwijl Mevr. Bloemen, die 
reeds als penningmeester was aangesteld, ook het nodige administratieve werk is gaan doen.  
Dit jaar heeft de club drie verschillende kaart‐systemen gespeeld. Dit omdat een groot aantal leden 
niet weer het systeem wilden spelen, waar we al meer dan 15 jaar aan gewend waren. 
Het volgende systeem was verplicht gaan met passen. Ook hier was geen animo voor, zodat we 
moesten kiezen voor het verplichte systeem zonder passen. 
Gemiddeld werd er per avond aan zeven tafels gespeeld. De club had dit jaar ongeveer 32 leden, 
waarvan negen dames. 
Er werd gekaart van begin januari tot eind mei en van begin september tot de laatste dinsdag voor de 
Kerst.  
Er werden dit jaar drie clubtoernooien gespeeld t.w. Het Paastoernooi, Het pinkstertoernooi (ook wel 
het aspergetoernooi genoemd) en het Kersttoernooi. Alle keren om prijzen, die veelal betrekking 
hadden op de betreffende feestdagen.  
Tijdens het Kersttoernooi werden ook de winnaars van het jaarrooster gekend gemaakt. De eerste 
prijs ging, net als het jaar daarvoor, naar Dhr. Piet de Heij. 
Het bestuur had voor de 1e, 2e en 3e prijs in plaats van de bekende beker, een nieuw type prijs 
ingekocht. Deze zijn van glas met in de voet een inscriptie. 
We hebben dit jaar een aantal oude leden door ziekte of anderszins zien vertrekken. Maar er zijn ook 
weer een aantal nieuwe leden ingeschreven. 
Gaarne  zou het bestuur nog wat meer nieuwe leden verwelkomen. Er is nog genoeg plaats. 
Op deze plaats wil ik de vorige spelleider Dhr. Koos Vane herdenken, die op 30 januari 2010 is 
overleden. 
Hij heeft van 1992 tot 2009 de club op een zeer eigen wijze naar een gezellige vereniging geleid. 
Het huidige bestuur zal geheel in zijn geest de club in stand houden en nog vele jaren voortzetten. 
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Tai‐Chi 
Met het vaste groepje zeer trouwe mensen  wordt  op de vrijdagochtend van negen tot tien uur – tot 
groot genoegen steeds ruim een uur lang oefeningen gedaan, 
Hoewel het lokaal (3) te klein is. Er is echter nergens anders in het gebouw op dat tijdtip meer 
ruimte. 
 
Sociaal/Cultureel Werk Muziekbuurt 
 
Algemeen 
De werkgroep is in 2009 qua samenstelling aanzienlijk gewijzigd. De voorzitter,  de secretaris,  de 
penningmeester en de beheerster van het wijkcentrum legden hun functie in de loop van het 
verslagjaar neer.  
Gezien de forse omvang en het in sommige gevallen vrij onverwachte karakter van de wijzigingen 
heeft dit de nodige extra inspanningen gevraagd van de vrijwilligers om de voortgang van de 
activiteiten in het wijkcentrum te waarborgen. Uiteraard verdient iedereen die zich sterk heeft 
gemaakt voor het voortbestaan lof, maar wij willen toch bijzondere dank uitspreken voor mevrouw 
C. Burgwal die spontaan hulp aanbod bij het op orde houden van de boekhouding van het 
wijkcentrum Muziekbuurt en daarnaast de nieuw gevormde werkgroep met raad en daad 
ondersteunde bij het uitvoeren van de werkzaamheden. 
Na een korte onzekere periode was in september 2009 weer sprake van een stabiele situatie, waarin 
de werkgroepleden hun draai hadden gevonden in hun functie en een ieder gewend is aan de nieuwe 
lente in het wijkcentrum. In een ontspannen sfeer vinden de bestaande activiteiten weer met veel 
plezier plaats en wordt creatief nagedacht en gesproken over het opstarten van ‘nieuwe’ activiteiten. 
 
De Werkgroep Sociaal en Cultureel Werk Muziekbuurt  bestaat nu uit: 
Voorzitter       :  Theo van Leeuwen   
Secretaris/boekhouding  :  Charles Koegler 
Bestuurslid algemeen    :  Tom Hendriks 
Gard en Lex van der Smeede helpen Tom op een bekwame wijze met het beheer van het 
wijkcentrum. 
 
Vergaderingen 
In het wijkcentrum vergaderen 2 afdelingen van de VBS: de bewonersorganisatie en  de Werkgroep 
Sociaal en Cultureel Werk .  
Aan onze vergadering nemen naast de genoemde leden van de werkgroep ook deel de vrijwilligers 
die de activiteiten van de verschillende clubjes begeleiden. Over deze clubjes hierna meer. 
 
Hobbyclub 
De hobbyclub is een groep van zo’n 20 gezellige mensen die allerlei leuke dingen maken. Zo maken 
we voor de Kerstperiode zelf kaarten om aan kennissen te sturen. De groep bestaat vooral uit 
vrouwen en dat staat garant voor gezellige avonden en gesprekken. Ook het sociale aspect is bij de 
hobbyclub van groot belang. 
 
Countryclub 
De countryclub bestaat uit een groep van ruim 15 voornamelijk oudere deelnemers die van praten, 
gezelligheid, countrymuziek en lijndansen houden. De dames kennen elkaar vaak al zo lang als dat er 
lijndansen wordt gegeven. Ze vinden stuk voor stuk dat de deelnemers en de begeleiders niet weg 
mogen omdat het zo gezellig is. Veel van de dames hebben fysieke beperkingen, waardoor ze niet 
alle dansen mee kunnen doen, dus zit er vaak een klein groepje aan tafel te praten met een drankje 
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en een hapje. Aan het eind van het seizoen is er steevast een gezellige afscheidsavond, waarbij we 
iets vroeger beginnen en wat uitgebreide hapjes en lekkernijen verstrekken. Hierbij hoort ook een CD 
met alle dansen van het seizoen. De laatste dansavond vóór de kerst wordt opgeluisterd met live‐
muziek. 
Eind mei stopt het dansjaar i.v.m. het mooie weer, het tuinhuisje, de caravan etc. 
 
Schilderclub 
Schilderen kan iedereen en of je het mooi vindt bepaal je uiteindelijk zelf.  
De deelnemers aan de schilderclub houden zich en dat zal niemand verrassen bezig met schilderen  
en dan wel als kunstschilder. Onder goede begeleiding proberen we leuke schilderijen te maken die 
 we vaak thuis ophangen of aan anderen geven.  
 
Kaartclub 
De kaartclub is op woensdagavond en begint om 20.00. uur De kaartclub bestaat eind 2009 uit 14  
jokeraars en 12 klaverjassers. Het is een gezellige club en hij groeit nog steeds. In het verslagjaar zij  
er zo’n 8 deelnemers bijgekomen. Als er klaverjassers te kort zijn is er altijd wel iemand van het  
Jokeren die in wil vallen. Ria Netten, Grard en Lex van der Smeede organiseren de kaartavonden. Lex  
v.d. Smeede staat achter de bar. Met de Pasen krijgen de deelnemers een leuk presentje Eind mei  
spelen we de eindcompetitie en krijgt ieder een plantje. Met de Kerst hebben we een gezellige avond  
met lekker eten. We gourmetten dan of halen Chinees eten. 
 
Tai Chi club 
De Tai Chi club is gestart met een groep die bijeen kwam op de donderdagavond. Inmiddels is dit 
uitgebreid met een beginnergroep op de vrijdagmiddag. 2 maal per jaar start een nieuwe cursus voor 
beginners, waarin de basispassen van de Tai Chi worden geleerd. Als de beginner bekend is met de 
passen kunnen zij doorgaan naar de donderdagavond waar de bewegingen worden uitgediept. Het 
leuke van Tai Chi is dat je dit kan blijven beoefenen ongeacht je leeftijd, omdat Tai Chi een zachte 
bewegingskunst is, geschikt voor iedereen.  
Mary van der Meyde geeft les en doet zelf al meer dan 15 jaar TAI CHI. Om bij te blijven volgen zij, 
Marianne Koot (geeft sinds kort zij ook les) en Marijke van Loon (administratie en lesgeefster in 
noodgevallen) 1 tot 2 maal per jaar workshops van een Tai Chi‐master uit Canada. In Canada is een 
hele Tai Chi organisatie, die op wetenschappelijke wijze de bewegingen analyseert en perfectioneert. 
Op uitnodiging komt er een paar keer per jaar ook een gastdocent op de oefenavonden. Dit is heel 
verfrissend en leerzaam omdat iedereen anders les geeft.  
Rond Nieuwjaar sluit de Tai Chi club het jaar af en luiden we het nieuwe jaar in met alle leden onder 
het genot van een hapje en drankje. Het aantal deelnemers varieert tussen de 20 en de 30. Het is 
altijd een gezellige boel 
 
Bingo‐avonden 
De bingo is op de laatste zaterdag van de maand. De zaal is vanaf 19.00 uur open om wat gezellig bij 
elkaar te zijn en om 20.00 uur begint de bingo. Het spelletje geeft altijd veel plezier en de avonden 
zijn dan ook erg gezellig. Ook de leuke prijzen die Grard en Lex van der Smeede en Ria Netten 
inkopen dragen daaraan bij  
De bingo wordt gedraaid door Ria Netten en Grard van der Smeede. 
De deelnemers aan de avonden vinden de loterij ook altijd erg leuk. Er worden vooral gezellige 
relatief kleine prijzen verloot. Iedereen heeft dus een goede kans om iets te winnen. 
De meeste deelnemers aan de avonden wonen in de omgeving van het wijkcentrum en komen 
verder uit Rijswijk. De opkomst is vrij groot. Er zijn avonden dat er wel 45 deelnemers zijn. 
Grard en Lex van der Smeede zorgen voor de innerlijke mens. 
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Muziek‐ en dansmiddag 
De muziek‐ dansmiddag zijn op een natuurlijke wijze ontstaan. Het begon met een bandje dat op de  
zondagmiddag oefende en voornamelijk liedjes uit de jaren 60 speelt. Het bandje onder de naam  
Ambiance bestaat uit een zangeres, een gitarist, een bassist en een drummer. De leden van de band 
hebben verschillende culturele achtergronden. Zo zijn er links naar de Antillen, Indonesië en 
Australië. Deze culturele achtergronden komen ook tot uitdrukking in het repertoire van de band.  
Van tijd tot tijd kwamen mensen die langs het muziekcentrum wandelden die de muziek hoorden en  
even naar binnen kwamen om te luisteren. Dat aantal nam steeds verder toe en de toehoorders  
gingen spontaan dansen. Dit leidde er uiteindelijk toe dat inmiddels zo’n 40 à 50 mensen het  
oefenen van de band bijwonen en er gezellig wordt gedanst op de muziek.  

 
De gespreksavonden 
De vrijwilligers die actief zijn in het wijkcentrum vergaderen gemiddeld één keer per maand over het  
wel en wee binnen de clubs die zij begeleiden. Deze vergaderingen duren vanzelfsprekend niet de  
gehele avond en daarom is er na de vergadering de mogelijkheid om met elkaar van gedachten te 
wisselen over een thema. Het thema is niet gebonden aan een vast onderwerp, maar kan variëren  
van de maatschappij, gezondheid, politiek en verkiezingen, veiligheid enz. 
De gespreksavonden staan in principe open voor alle Rijswijkers, maar tot op heden wordt daar  
helaas maar marginaal gebruik van gemaakt. Een idee is om de avonden aantrekkelijker te maken  
door een (bekende) gastspreker/‐spreekster uit te nodigen. Hierover wordt nog nagedacht. 

 
De muziekavonden 
Het zal niemand verbazen dat muziek een belangrijk aspect is van de activiteiten van het  
wijkcentrum. Het wijkcentrum is niet voor niets gelegen in de muziekbuurt van Rijswijk. Naast het  
feit dat enkele bandjes oefenen in het wijkcentrum biedt een van de bands nu ook de gelegenheid  
aan (beginnende) muzikanten om enige tijd tijdens het oefenen mee te spelen.  
Degenen die de stap om mee te spelen durven te zetten worden natuurlijk geholpen met tips van de  
‘oude’ rotten over hoe zij hun spel kunnen verbeteren. Na wat plankenkoorts overwonnen te hebben  
zeggen de meeste muzikanten dat het erg leuk was en zeker naar meer smaakt. Vaak geeft het  
enthousiasme reden om nog eens terug te komen en zelf uit te zien naar muzikanten om mee samen 
 te spelen. 
 
De computerclub 
De computerclub leert aan voornamelijk ouderen (max. 2 per les) hoe zij kunnen omgaan met een 
computer. De deelnemers die zich opgeven worden allereerst enthousiast gemaakt voor het werken 
met de computer. De cursus begint met het aanleren van de volgende basisroutines: muisbeheersing 
en slepen, selecteren, kopiëren en plakken. 

 
Verder komen alle mogelijke onderwerpen aan bod, waarbij deze routines verder uitgewerkt 
worden: internet, interessante sites, zoekmachines, email en bijlagen, tekstverwerking met 
illustraties, basis fotobewerking, bestandsbeheer, basis administratie (Excel), helpfunctie in 
programma’s en wat er zoal gevraagd wordt. 
Na de lessen kunnen de deelnemers thuis oefenen met de stap voor stap beschrijving van hetgeen is 
besproken. Ook krijgen ze 2 CD’s van seniorweb, die op visuele wijze de mensen wegwijs maken op 
de computer. 
De lessen worden gegeven op de maandagmiddag en de donderdagmorgen. De kosten bedragen € 
30,‐ voor 6 lessen van 1 ½ uur. Alle deelnemers zijn erg tevreden over de lessen en er wordt vaak 
gevraagd naar een vervolgcursus. 
 
De Nieuwjaarsbijeenkomst 
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De nieuwjaarsbijeenkomst georganiseerd door de werkgroep sociaal/cultureel van de Muziekbuurt, 
werd ook dit jaar weer gehouden in het wijkcentrum aan het Waldhoornplein. 
De vele tientallen aanwezige wijkbewoners genoten van een hapje en een drankje en konden met de 
voetjes van de vloer op de muziek die werd verzorgd door de diverse bandjes uit het wijkcentrum. 
 


